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Protokół Nr ORN.0012.2.5.2015 

posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki Rady Miejskiej  

w Olecku odbytego w dniu 23 lutego 2015 r. 
 

Na stan 8 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczyła Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Karolina Kuskowska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski,  

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Urzędu 

Miejskiego w Olecku – Marianna Kisielska, 

 Inspektor w Wydziale Budownictwa, Inwestycji i Planowania Urzędu Miejskiego  

w Olecku – Urszula Danielewicz, 

 Inspektor w Wydziale Edukacji, Kultury i Sportu Urzędu Miejskiego w Olecku  

– Anna Mitin, 

 

Ponadto na posiedzenie komisji przybyli: 

 Renata Drobny – wykonawca projektu studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania miasta i gminy Olecko, 

 Marcin K., 

 Tomasz K., 

 Waldemar G., 

 Zbigniew S., 

 13 mieszkańców gminy Olecko, którzy nie zabierali głosu podczas posiedzenia 

komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

otworzyła posiedzenie komisji, powitała przybyłych na posiedzenie i przedstawiła 

następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji.  

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

3. Analiza wniosków, które zostały zgłoszone do budżetu na 2015 rok, a nie zostały 

uwzględnione. 

4. Zasady Rady Miejskiej w Olecku w latach 2014-2018. 

5. Sprawy wniesione.  

6. Wolne wnioski.  

 

Zaproponowała, by w porządku posiedzenia, jako punkt 2 ująć plan pracy Komisji  

na 2015 rok. 

 

Komisja jednogłośnie (obecnych 6 członków) przychyliła się do propozycji. 

 

Innych uwag do porządku nie zgłaszano.  
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Do punktu 1 – Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

 

Uwag do protokołów Nr ORN.0012.2.3.2015 oraz Nr ORN.0012.2.4.2015 nie zgłaszano. 

 

Komisja jednogłośnie (obecnych 6 członków) przyjęła protokół Nr ORN.0012.2.3.2015 

posiedzenia komisji odbytego w dniu 27 stycznia 2015 r. oraz protokół  

Nr ORN.0012.2.4.2015 posiedzenia komisji odbytego w dniu 30 stycznia 2015 r. 

 

Do punktu 2 – Plan pracy Komisji na 2015 rok. 

 

Komisja przyjęła następujący plan pracy na 2015 rok: 

 

Miesiąc 

 

Temat 

Luty Analiza wniosków, które zostały zgłoszone  

do budżetu na 2015 rok, a nie zostały uwzględnione  

– temat ujęty w planie pracy Rady Miejskiej 

 

Zasady pracy Rady Miejskiej w Olecku w latach  

2014-2018 – temat ujęty w planie pracy Rady Miejskiej 

Marzec Analiza planów zaopatrzenia gminy w energię elektryczną, 

cieplną oraz gaz. Wydatki gminy  

na oświetlenie ulic, placów i dróg publicznych znajdujących się 

na terenie gminy. 

Kwiecień Analiza wydatków pomocy społecznej  

– temat ujęty w planie pracy Rady Miejskiej 

Maj Analiza kosztów stałych utrzymania obiektów jednostek organizacyjnych 

gminy. 

Analiza sprawozdania z wykonania budżetu gminy  

za 2014 rok  

– temat ujęty w planie pracy Rady Miejskiej 

 

Czerwiec Analiza gospodarki komunalnej  

- temat ujęty w planie pracy Rady Miejskiej 

Sierpień Informacja o drogach gminnych. 

Wrzesień Funkcjonowanie spółek gminnych  

- temat ujęty w planie pracy Rady Miejskiej 

Październik Analiza realizacji strategii i planów  rozwojowych gminy. 

Listopad Stan wykonania zadań z zakresu zadań inwestycyjnych -przetargów na 

projekty: budowa ścieżek rowerowych, koncepcja zagospodarowania 

Jeziora Oleckie Wielkie i nabrzeża rzeki Legi w mieście, przebudowy 

targowicy miejskiej. 

Grudzień Uchwalenie budżetu gminy na 2016 rok  

- temat ujęty w planie pracy Rady Miejskiej 

 

Do punktu 3 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

a) projekt uchwały w sprawie podziału Sołectwa Możne 

b) projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Możne 

c) projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Imionki 
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Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

podział Sołectwa Możne jest wynikiem wniosku złożonego przez mieszkańców Imionek. 

Sprawa była przedmiotem obrad Komisji Statutowej, która zapoznała się z poszczególnymi 

projektami uchwał. Pierwszy projekt uchwały w sprawie podziału sołectwa, mówi o tym,  

że dzieli się ono na dwa odrębne tj. Możne i Imionki. Kolejne projekty uchwał  

są w sprawie nadania statutów sołectw. Idea podziału i statuty zostały pozytywnie 

zaopiniowane przez Komisję Statutową. Statuty nie odbiegają od schematycznych statutów 

obowiązujących we wszystkich sołectwach. Załącznikami graficznymi do projektów uchwał 

są granice jednego i drugiego sołectwa. 

 

Uwag do projektów uchwał nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie (obecnych 6 członków) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie podziału Sołectwa Możne. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie (obecnych 6 członków) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Możne. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie (obecnych 6 członków) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Imionki. 

 

d) projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Olecku na rok 2015 

 

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

tematy do planu pracy wskazali członkowie Komisji Rewizyjnej, zgodnie z regulaminem plan 

pracy jest przyjmowany uchwałą Rady Miejskiej. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie (obecnych 6 członków) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku na rok 2015. 

 

e) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Gminy Olecko na stałe 

obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych 

 

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

wyjaśniła, iż miasto i gmina są podzielone na poszczególne obwody głosowania  

wraz z siedzibami obwodowych komisji wyborczych. Doświadczeniem ubiegłych wyborów 

jest, że obwód w Sanepidzie stwarzał mieszkańcom kłopot w sensie odnalezienia jego 

siedziby, a także Burmistrzowi w ułożeniu współpracy z dyrektorem. Dlatego ustala się nową 

siedzibę w Gimnazjum Nr 2. Kolejne zmiany są zmianami kosmetycznymi: Liceum 

Ogólnokształcące zmieniło nazwę na I Liceum Ogólnokształcące, w którym są siedziby 

dwóch obwodowych komisji. Następnie w granicach obwodu nr 18 zamiast Dąbrowskie Os. 

wpisuje się Dąbrowskie-Osada. Kolejną zmianą jest wykreślenie z nazwy Szkoły w Gąskach  

- „oddziałów integracyjnych”. Na sesji Burmistrz zgłosi autopoprawkę, ponieważ projekty 

uchwał związane z wyborami są opiniowane przez Krajowe Biuro Wyborcze.  
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Krajowe Biuro, po wysłaniu materiałów na sesję wniosło dwie uwagi do projektu.  

W podstawie prawnej dodano art. 13a §1, §2 i §3, zmiana nie wpływa na treść uchwały tylko 

na jej stronę formalną. Natomiast w § 1 dodaje się ust. 2, iż wprowadzone zmiany  

nie powodują zmian w podziale gminy na stałe obwody głosowania. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie (obecnych 6 członków) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Gminy Olecko na stałe obwody głosowania, 

ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

 

f) projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących w drugim etapie 

procesu rekrutacyjnego do przedszkola, oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych oraz zespołów wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę 

Olecko, przyznania liczby punktów dla poszczególnych kryteriów oraz określenia 

niezbędnych dokumentów do potwierdzenia spełniania kryteriów 

 

Inspektor w Wydziale Edukacji, Kultury i Sportu Urzędu Miejskiego w Olecku – Anna Mitin 

na podstawie projektu uchwały omówiła kryteria na drugim etapie postępowania 

rekrutacyjnego do Przedszkola z Oddziałami Integracyjnymi w Olecku, do oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Olecko  

oraz do zespołów wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Olecko.  

Dodała, iż kryteria opracowano w konsultacji z dyrektorami jednostek, do których będzie 

odbywała się rekrutacja. Są to kryteria, które dyrektorzy będą stosować w sytuacji kiedy 

wyczerpią pierwsze kryteria. Ponadto przeprowadzono konsultacje społeczne 

przedmiotowego projektu uchwały. Wyjaśniła, iż pierwsze kryteria są to kryteria wynikające 

z ustawy. W związku z projektem uchwały wpłynęły dwie opinie. Pierwszą opinię złożyła 

Przewodnicząca Rady Rodziców Zespołu Szkół w Babkach Oleckich. Zacytowała opinię:  

„Po zapoznaniu się z zarządzeniem Burmistrza Olecka Nr ORN.0050.14.2015 w sprawie 

określenia kryteriów rekrutacyjnych do oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 

oraz zespołów wychowania przedszkolnego prowadzonych przez gminę, po konsultacji  

w formie ankiety uważamy, że kryteria spełniają oczekiwania rodziców”. Drugą opinię złożył 

mieszkaniec Olecka w brzmieniu: „Zapewnić miejsca w oddziałach przedszkolnych 

funkcjonujących w szkołach podstawowych w mieście dla dzieci czteroletnich. Przedszkole 

publiczne dysponuje ograniczoną ilością miejsc, w prywatnych placówkach trzeba wnosić 

opłatę. Są przypadki, że szkoła jest bardzo blisko, natomiast do przedszkola rodzina nie jest  

w stanie dostarczyć dziecko.” Pierwsza opinia odnosi się pozytywnie, natomiast druga  

nie odnosi się do kryteriów uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała czy w przedszkolach jest wystarczająca liczba miejsc? 

 

Anna Mitin 

odpowiedziała, że w przedszkolu zapewniamy 220 miejsc, natomiast przedszkola 

niepubliczne posiadają 280 miejsc. Na chwilę obecną w przedszkolu jest 207 dzieci, 

natomiast w przedszkolach niepublicznych 248 dzieci. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zastanawia się czy kryteria nie są wykluczające w stosunku do jedynaków. Zapytał czy będzie 

potrzeba stosowania przedmiotowej uchwały? 
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Anna Mitin 

uważa, że nie będzie takiej potrzeby, w przedszkolach są miejsca. 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała ile jest przedszkoli w Olecku? 

 

Anna Mitin 

odpowiedziała, że jest jedno publiczne przedszkole, cztery niepubliczne, trzy zespoły 

wychowania przedszkolnego na terenach wiejskich i 9 oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych. 

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie (obecnych 6 członków) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie określenia kryteriów obowiązujących w drugim etapie procesu rekrutacyjnego  

do przedszkola, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz zespołów 

wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Olecko, przyznania liczby punktów 

dla poszczególnych kryteriów oraz określenia niezbędnych dokumentów do potwierdzenia 

spełniania kryteriów. 

 

g) projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego 

przy Przedszkolu z Oddziałami Integracyjnymi w Olecku oraz Zespołu Wychowania 

Przedszkolnego przy Zespole Szkół w Olecku 

 

Anna Mitin 

w latach 2009-2011 w ramach dofinansowania ze środków unijnych w Gminie Olecko 

funkcjonowały dwa zespoły wychowania przedszkolnego: Zespół Wychowania 

Przedszkolnego przy Przedszkolu z Oddziałami Integracyjnymi w Olecku oraz Zespół 

Wychowania Przedszkolnego przy Zespole Szkół w Olecku. Zespoły działały do 30 czerwca 

2011 r., tj. do dnia finansowania zadania ze środków zewnętrznych. Ponieważ zespoły 

wychowania przedszkolnego już nie funkcjonują, zachodzi konieczność ich likwidacji. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie (obecnych 6 członków) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zamiaru likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Przedszkolu  

z Oddziałami Integracyjnymi w Olecku oraz Zespołu Wychowania Przedszkolnego  

przy Zespole Szkół w Olecku. 

 

h) projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie 

Gminy Olecko 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego  

w Olecku – Marianna Kisielska 

wyjaśniła, iż projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie 

Gminy Olecko jest konsekwencją projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki takiej opłaty oraz stawki  

za pojemnik o określonej pojemności. 
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Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zapytał dlaczego termin płatności wyznaczono na 30 czerwca? 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego  

w Olecku – Marianna Kisielska 

odpowiedziała, iż opłaty za domki letniskowe najczęściej dotyczą osób spoza terenów gminy 

Olecko, o terminie opłaty będą te osoby powiadomione. 

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie (obecnych 6 członków) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Olecko. 

 

i) projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, ustalenia stawki takiej opłaty oraz stawki za pojemnik  

o określonej pojemności 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego  

w Olecku – Marianna Kisielska 

uchwała w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, ustalenia stawki takiej opłaty oraz stawki za pojemnik o określonej pojemności 

była podjęta w momencie, kiedy wchodził system o odpadach czyli na koniec grudnia  

2012 roku. Z dniem 1 lutego 2015 roku nastąpiła zmiana przepisów, z których wynika,  

że opłaty ustalone dla domków letniskowych, działek turystycznych, gdzie wytwarzanie 

odpadów odbywa się okresowo powinny mieć ryczałtową opłatę roczną. Została opracowana 

nowa uchwała, gdzie w § 4 wprowadza się ryczałtową opłatę za odbiór odpadów dla domków 

letniskowych i innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe 

w wysokości 62 złotych rocznie, dla odpadów mieszanych, natomiast niższą opłatę  

w wysokości 50 złotych rocznie dla odpadów segregowanych na odpady mokre i suche. 

Pozostałe zapisy dotyczące opłaty od osoby w wysokości 13 złotych i 10 złotych są takie 

same jak dotychczas. Stawki za pojemnik również są takie jak wcześniej ustalone. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała czy na Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa była 

rozmowa na temat ewentualnych zmian w związku z rodzinami wielodzietnymi? 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego  

w Olecku – Marianna Kisielska 

odpowiedziała, iż nie było to rozpatrywane. Ustalone opłaty są opłatami przedmiotowymi. 

Wprowadzanie opłat podmiotowych czyli kierowanych do poszczególnych podmiotów, 

rodzin wielodzietnych, osób starszych byłyby uchwałami niezgodnymi z przepisami prawa. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zwrócił uwagę, iż było to ujęte w Oleckiej Karcie Rodziny. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego  

w Olecku – Marianna Kisielska 

to są inne tryby, poprzez które takie osoby mogą w pewien sposób skorzystać. Ponadto 

rodziny wielodzietne mogą uzyskiwać pomoc w ramach dodatku mieszkaniowego,  

gdzie jednym z elementów jest opłata śmieciowa. 
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Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała czy mieszkańcy korzystają z tej formy? 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego  

w Olecku – Marianna Kisielska 

odpowiedziała, że tak.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

uznała, że ustalona opłata w wysokości 62 złotych jest niska. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego  

w Olecku – Marianna Kisielska 

wyjaśniła, iż tak średnio wychodzi, opłata została wyliczona na podstawie faktycznie 

odebranych śmieci. 

 

Członek Komisji – Henryk Markowski 

jaka jest możliwość przy zawarciu umowy z wykonawcą, żeby były jego pojemniki, chodzi 

mu o budynki spółdzielcze. Umowę na wywóz śmieci zawiera Urząd. Jest problem z tym kto 

zrobi dezynfekcję jeśli we Wspólnocie są np. tylko 3 osoby. Ponadto pojemniki są często 

popsute, połamane.  

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego  

w Olecku – Marianna Kisielska 

patrząc z punktu widzenia Spółdzielni Mieszkaniowej, Wspólnoty to jest tak jak Pan radny 

mówi. Jednak na terenie gminy oprócz Spółdzielni są mieszkańcy indywidualni, którzy mają 

już swoje pojemniki, o które też dbają. Nie można wprowadzić do przetargu zapisu,  

że wykonawca ma zapewnić pojemniki, bo to by powodowało podniesienie kosztów 

wszystkim, także tym, którzy mają swoje pojemniki. Jeśli chodzi o dezynfekcję, może zrobić 

to ten, kto odbiera odpady, tylko oczywiście trzeba dodatkowo zapłacić. 

 

Członek Komisji – Henryk Markowski 

w Spółdzielni jest około 4200 osób, we Wspólnotach też jest około kilku tysięcy. Pojemniki 

są zbyt małe w stosunku do zapotrzebowania. 28 tysięcy rocznie płaci się za najem,  

a 55 tysięcy za wywóz.  

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zgodził się, iż koszty pojemników powinien brać na siebie wykonawca, byłaby  

to wyższa kwota, a zapis w przetargu może dotyczyć tylko bloków i domów wielorodzinnych. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego  

w Olecku – Marianna Kisielska 

stwierdziła, że nie można zróżnicować opłaty w zależności od miejsca zamieszkania. 

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie (obecnych 6 członków) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

ustalenia stawki takiej opłaty oraz stawki za pojemnik o określonej pojemności. 
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j) projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Olecko 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego  

w Olecku – Marianna Kisielska 

zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa uchwała jest podejmowana raz w roku do końca 

marca. W uchwale niewiele się zmienia. W wyniku przetargu nieograniczonego wyłoniono 

wykonawcę, po raz kolejny jest to schronisko w Bystrym koło Giżycka.  

W ostatnim przetargu udział brały dwie firmy, które chciały świadczyć usługi na terenie 

gminy, drugą firmą było schronisko w Nowej Wsi Ełckiej. Cena obniżyła się w stosunku  

do tej, która obowiązywała wcześniej. Opłata wynosi 120 złotych za jednego psa miesięcznie.  

Oprócz tego, że psy są wyłapywane i umieszczane w schronisku podpisano umowy  

na oznakowanie psów tych właścicieli, którzy chcą to robić, wówczas opłaty za psa są niższe. 

Ponadto podpisano umowę z Przychodnią Weterynaryjną na świadczenie usług związanych  

z wypadkami drogowymi. Zmiana ustawy o ochronie zwierząt pozwoliła na to, że można 

usypiać ślepe mioty, przez co populacja zwierząt bezdomnych zmniejszyła się. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała jaka jest skuteczność z tych 130 tysięcy, ile psów jest w schronisku i jaki jest poziom 

adopcji? 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego  

w Olecku – Marianna Kisielska 

odpowiedziała, iż w schronisku przebywa 40 psów, natomiast poziom adopcji jest niewielki. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż na początku 2014 roku ilość psów przebywających w schronisku dla bezdomnych 

zwierząt wynosiła 38 sztuk. W ciągu roku odłowiono i przekazano do schroniska 29 psów. 

Średnia miesięczna ilość psów przebywających w schronisku wyniosła 40 sztuk. 

Adoptowanych zostało 21 psów, nie odnotowano zgonów. Zabiegowi kastracji i sterylizacji 

poddanych zostało 25 zwierząt. Pod koniec 2014 roku w schronisku przebywały 44 psy. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

uważa, że należy wprowadzić zmiany w sferze kastracji i sterylizacji zwierząt. Będzie 

konferencja na ten temat organizowana przez Prezesa Najwyższej Izby Kontroli, zachęcająca 

samorządy do zmiany programów. Chodzi o to, by pieniądze, które są planowane  

na to zadanie przeznaczyć na akcję skierowaną do mieszkańców, aby psy  

były poddawane bezpłatnej kastracji. Byłoby to humanitarnie podejście do problemu  

i możliwość obniżenia kosztów. Uważa, że ważna jest edukacja, kampania, w ten sposób 

można oszczędzić pieniądze, bo obecnie mówi się tylko o zanieczyszczeniu miasta.  

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

przypuszcza, że w ciągu roku będą oszczędności, można pieniądze przesunąć. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała jaka jest ściągalność podatku od posiadania psa? 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że niewielka, w stosunku rocznym jest to kwota w granicach 3 tysięcy złotych. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała jak wygląda procedura wyłapywania bezdomnych psów? 
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Burmistrz – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że informację należy zgłosić do Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska Urzędu Miejskiego w Olecku, Wydział powiadamia schronisko w Bystrym  

koło Giżycka, przyjeżdżają pracownicy i wyłapują bezdomne psy. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

czy to znaczy, że osoba zgłaszająca nie ponosi żadnych kosztów? 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że nie. 

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie (obecnych 6 członków) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Olecko. 

 

k) projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

otworzyła dyskusję. 

 

Zbigniew S. 

stwierdził, iż farmy wiatrowe stanowią dużą uciążliwość i jest to zagrożenie dla zdrowia  

i życia ludzi, którzy mieliby mieszkać w ich pobliżu. Głównym problemem studium  

jeśli chodzi o mieszkańców, którzy mieliby mieszkać w pobliżu turbin wiatrowych,  

jest proponowana odległość 500 metrów, która jest odległością zbyt małą. Wnioskujemy,  

by odległość minimalna od zabudowy mieszkaniowej wynosiła nie mniej niż 2 kilometry.  

To znajduje uzasadnienie we wcześniejszych spotkaniach. Na jedno z nich przybyła kobieta, 

która mieszka w pobliżu już istniejących wiatraków i jest to dla niej bardzo uciążliwe. 

Chcemy teraz temu zapobiec. Obecne studium powoduje również ograniczenia we władaniu 

nieruchomością, jest ograniczenie prawa zabudowy, nie można zmienić przeznaczenia gruntu 

np. pod zalesienia, bo to koliduje z funkcją, którą ma turbina wiatrowa. Są rysunki,  

na podstawie których wiemy, gdzie miałyby być zlokalizowane te turbiny.  

Zgłaszaliśmy wniosek do urzędu o wykonanie badań akustycznych przeprowadzonych przez 

niezależny instytut, który da gwarancję, że będziemy czuli się bezpiecznie. Wojewódzki plan 

zagospodarowania przestrzennego zawiera zapisy, mówiące, że odległość minimalna turbin 

wiatrowych od zabudowań musi wynosić minimum 2 kilometry. Dziwne by było, żeby  

w studium gminy Olecko było inaczej. 

 

Mieszkaniec gminy Olecko 

dodała, iż nie mówi się o tym, że to są ograniczenia w prawach takie, że nie można siać  

np. niektórych gatunków zbóż, są to ograniczenia konkretnie dla rolników. 

 

Tomasz K. 

jest przedstawicielem Oleckich Elektrowni Wiatrowych. W Polsce od ponad 20 lat  

są stawiane turbiny wiatrowe. Funkcjonują one w kilkudziesięciu gminach. Wszystkie  

są w bliższej odległości od zabudowy niż 2 kilometry. Nie słyszał, by turbiny spowodowały 

stan choroby. We wszystkich krajach odległość jest ustalana każdorazowo na podstawie 

badań oddziaływania hałasu, które mają być zgodne z prawem. Lokalizacja konkretna musi 
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spełniać dopuszczalne poziomy hałasu 40 lub 45 db. Jedynym wyjątkiem są drogi, gdzie 

poziom hałasu sięga prawie 68 db. Najwięcej wiatraków jest w okolicach Gdańska  

i nie wpływa to na ilość turystów. Apeluje, by podejmowanie decyzji w gminie Olecko przez 

radnych opierało się na  obowiązującym prawie, a przede wszystkim na zasadzie możliwości 

rozwoju gminy. Nie jest dopuszczalne żeby blokować tego typu inwestycje na podstawie 

niesprawdzonych, a często kłamliwych i nieprawdziwych informacjach. Jest przekonany,  

że większość ludzi nie ma wystarczającej wiedzy, gdyby pozwolono na komunikację  

z mieszkańcami to na pewno większość tych ludzi zrozumiałaby, że wiatraki nie spowodują 

zagrożeń. Inwestycja może nieść za sobą wielomilionowe środki.  Prosi, by na tym etapie  

tej możliwości nie wykluczać, gdzie określamy tylko możliwości. Nie mówimy na tym etapie 

jakie to będą turbiny i w jakiej odległości. Z planowanych lokalizacji turbin zostały trzy,  

to jest maksymalna ilość turbin, które w gminie Olecko można zainstalować w bezpiecznych 

dla środowiska jak i mieszkańców miejscach. Najważniejsze jest to, że po ewentualnej 

budowie inwestor jest zobowiązany, żeby firma, która zajmuje się pomiarami hałasu dokonała 

takiego pomiaru. W przypadku jakichkolwiek przekroczeń turbiny nie mogą funkcjonować. 

Jesteśmy otwarci, by o każdym aspekcie rozmawiać i korygować rozstawienie turbin. 

Wprowadzenie sztucznych barier, na podstawie połowicznej informacji jest szkodliwe  

dla rozwoju Olecka. 

 

Renata Drobny – wykonawca projektu studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

miasta i gminy Olecko 

wyjaśniła, iż zgłosił się inwestor, któremu wskazano możliwość lokalizacji turbin. W studium 

nie określono jakie to mają być odległości, wskazano tylko obszary i że mogą to być turbiny 

o mocy do 2 MW oraz o wysokości do 150 metrów. Ustalamy, że to jest pierwszy kierunek 

rozwoju energetyki odnawialnej wiatrowej na naszym terenie. Studium nie jest żadnym aktem 

prawnym. Tym aktem będzie miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, wówczas 

nastąpi drugi etap, gdzie będą przeprowadzone badania oddziaływania na środowisko, 

monitoring akustyczny, również będzie można zgłaszać uwagi. Turbiny zostały 

zaproponowane w typowo rolniczej części gminy, nie turystycznej.  

 

Zbigniew S. 

chcemy mieć energię odnawialną, ale dlaczego akurat wielkoskalową energetykę wiatrową. 

Nie ma problemu żeby realizować inne formy jak fotowoltaika, geotermia, tutaj nie ma 

kontrowersji. Problemem jest to, że w studium zaznaczono pewien obszar, z jakiego powodu 

on ma taki a nie inny zakres. Nie ma żadnych konkretnych obliczeń. Przez rok nikt nas  

nie informował, sami dowiadywaliśmy się, że jest prowadzona procedura np. poprzez to,  

że zostało wyciętych kilka hektarów zadrzewień różnego rodzaju w miejscach, gdzie  

te turbiny mają być. Chcemy zabezpieczyć minimum swojego bezpieczeństwa czyli  

2 kilometry odległości turbin o mocy 2 MW i 150 metrów wysokości od miejsca 

zamieszkania. Proponuje, by wpisać w studium zapis 2 tysiące metrów do czasu pojawienia 

się uregulowań krajowych. W tej chwili nie ma żadnych uregulowań, Najwyższa Izba 

Kontroli to wykazała. Ponadto, jeśli chodzi o turbiny wiatrowe, jest bardzo wysoki poziom 

korupcji. Dlatego apeluje, by do tematu podejść z rozwagą, kierować się zasadą ostrożności. 

 

Inspektor w Wydziale Budownictwa, Inwestycji i Planowania Urzędu Miejskiego  

w Olecku – Urszula Danielewicz 

wyjaśniła, iż polityką gminy jest, aby ewentualne obszary lokalizacji elektrowni wiatrowych 

realizować w drodze planów miejscowych, a nie w drodze decyzji o warunkach zabudowy. 

Plany miejscowe perspektywiczne wskażą konkretne tereny lokalizacji elektrowni razem  

ze strefami oddziaływania, pokażą konkretne parametry potencjalnych elektrowni. 
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Zbigniew S. 

powtarza się, że studium nie jest aktem prawa miejscowego, jednak należy zwrócić uwagę,  

że w zapisach ustawy o planowaniu przestrzennym jest powiedziane, że miejscowe plany 

muszą być zgodne ze studium, zatem jest to ważny akt planistyczny. 

 

Marcin K. 

stwierdził, że turbiny powstaną, pytanie tylko czy w gminie Olecko czy w innej gminie.  

Prosi o analizę dokumentów, które przekazał oraz o to, by radni nie wstrzymywali się  

od głosu. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

potwierdza, że pisma w sprawie energetyki dotarły do radnych i te dokumenty będą brane pod 

uwagę. Dodała, że to Burmistrz ma prawo wnoszenia autopoprawek, radni mogą tylko 

wnioskować. 

 

Waldemar G. 

jest rolnikiem, Agencja sprzedaje ziemię rolnikom, w umowie jest zapis, konkretnie punkt h, 

że w okresie 5 lat może ziemię zabrać, radny Wróblewski o tym wie. Wystarczy,  

że znajdzie się inwestor i Agencja może wymówić umowę. Odda wkład własny, spłacone raty 

i grunt może przekazać inwestorowi. Prosi, by radni mieli to na względzie, a w gminie Olecko 

nie ma już ziemi, wszystko wokół jest sprzedane. 

 

Marcin K. 

odpowiedział, iż Agencja ma za zadanie sprzedawać, a nie skupować ziemię. 

 

Tomasz K. 

jak widać jest bardzo wiele kwestii, o których należy dyskutować, które nie są rozstrzygnięte. 

dlatego jeszcze raz apeluje, by na tym etapie nie eliminować największej inwestycji  

w Olecku. Prosi o możliwość przekazania całej wiedzy na ten temat. 

 

Zbigniew S. 

uważa, że powinno odbyć się jedno spotkanie poświęcone tylko temu tematowi. 

 

Renata Drobny 

stwierdziła, iż nie ma podstaw, by wpisać akurat dwa kilometry, wcześniej była taka uchwała 

i Wojewoda ją uchylił.  

 

Zbigniew S. 

uchylił ją dlatego, że nie było tej odległości w studium. 

 

Renata Drobny 

dodała, iż wszystkie organy zaopiniowały studium pozytywnie. Na tym etapie nie wiemy 

jakie turbiny powstaną i nie możemy wpisać tych dwóch kilometrów. To jest ryzyko 

inwestora, który przejdzie do następnego etapu, miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. Musi zrobić projekt budowlany, spełnić odległości, policzyć decybele, oprócz 

tego sprawdzić drogi dojazdowe, bo trzeba jeszcze te turbiny przywieźć. Nie wszędzie jest 

taka możliwość. W studium nie ma obowiązku operowania odległościami. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

uważa, że należy wnioskować do Burmistrza o doprecyzowanie zapisu odnośnie odległości 

nie mniejszej niż 2 kilometry. Przeczytała studium i rzeczywiście część dotycząca rozwoju 
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energetyki to potężny dokument, który warunkuje rozwój całej gminy. Nie możemy  

nie przyjąć studium, bo ten jeden element jest niedoskonały. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

w związku z zaistniałą sytuacją proponuje, by zastanowić się nad zdjęciem z porządku obrad 

najbliższej sesji przedmiotowego projektu uchwały i jeszcze raz spróbować się porozumieć  

w tej sprawie.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

proponuje sformułować wniosek do Burmistrza o zmianę zapisu. Zwróciła uwagę,  

że w tej sprawie każdy radny ma jeszcze głos na sesji. 

 

Komisja jednogłośnie zgłosiła następujący wniosek: 

zmienić zapis w części drugiej studium – kierunki rozwoju zagospodarowania przestrzennego 

miasta i gminy Olecko (str. 85) w brzmieniu: 

„Interesem społeczeństwa wynikającym ze złożonych wniosków i uwag (uznanych jako 

postulat) jest, aby elektrownie wiatrowe były lokalizowane w odległości 2 km od zabudowy 

mieszkaniowej oraz brzegów jezior i rzeki Legi. W związku z powyższym na etapie dalszych 

prac projektowych tj. sporządzenie dla tej inwestycji miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego taka odległość może być rozpatrywana przy zastosowaniu turbin wiatrowych 

o parametrach adekwatnych do sytuacji.” 

 

Komisja wnioskuje o zachowanie zapisu w Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko w wersji: 

„Interesem społeczeństwa wynikającym ze złożonych wniosków i uwag jest,  

aby elektrownie wiatrowe były lokalizowane w odległości 2 km od zabudowy 

mieszkaniowej oraz brzegów jezior i rzeki Legi. W związku z powyższym ustala się taką 

możliwość ich lokalizacji o zwiększonym ww zasięgu ochronnym." 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

wobec powyższego zastanowi się nad zdjęciem projektu uchwały z porządku obrad 

najbliższej sesji, wówczas będzie można omówić jeszcze raz zapisy i wypracować wspólne 

stanowisko.  

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zgodził się, ponieważ dyskusja skupia się nad lokalizacją wiatraków, a w studium jest wiele 

innych rzeczy do omówienia. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, iż Komisja Oświaty przy 1 głosie przeciw i 5 wstrzymujących negatywnie 

zaopiniował projekt uchwały. Jeżeli uchwała zostanie negatywnie zaopiniowana podczas sesji 

cała procedura będzie musiała odbyć się od początku. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zapytał jakie są nowe założenia w studium? 

 

Urszula Danielewicz 

jeśli chodzi o nowe kierunki, uważa, że warto zwrócić uwagę na strefę II jest to strefa  

w granicach miejscowości Olecko-Kolonia, tutaj tworzy się funkcję przemysłowo 

-magazynowo-usługową. Wskazuje się lokalizację wielkopowierzchniowych obiektów 

handlowych, wskazuje się obszar zespołu ogniw fotowoltaicznych o mocy do 2 MW. Jeżeli 

chodzi o miasto Olecko strefa I polityki przestrzennej to będą obszary perspektywicznego 
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rozwoju pod zabudowę mieszkaniową wielorodzinną, pod zabudowę jednorodzinną  

w północno-zachodniej części miasta. Wskazujemy  w mieście nowy teren pod centrum 

kulturowo-handlowe przy Alejach Lipowych w miejscu istniejących garaży z propozycją ich 

przeniesienia na obszar dawnej targowicy. Ponadto wskazujemy nowe obszary rewitalizacji, 

przekształceń funkcjonalno-przestrzennych, obszary do sporządzenia planów miejscowych. 

Na obszarach wiejskich wskazujemy też obszary zwartej zabudowy wsi do koncentrowania 

tej zabudowy, jest to ważna kwestia dla miejscowości położonych nad jeziorami. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zapytał, czy są osoby zainteresowane budową takiego centrum w Olecku? 

 

Renata Drobny 

są osoby, które chcą odstąpić swój teren. 

 

Urszula Danielewicz 

to jest perspektywa, nie wiadomo czy dojdzie do skutku, przy Alejach Lipowych jest bardzo 

zróżnicowana struktura własności nieruchomości. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zapytał o elektrociepłownię. Pamięta z poprzedniej kadencji, że Przedsiębiorstwo Energetyki 

Cieplnej robiło jakieś plany. Jak jest w studium, czy ta strefa została uregulowana? Istnieje 

już problem z oczyszczalnią ścieków, jej uciążliwością.  

 

Urszula Danielewicz 

wyjaśniła, iż studium uwzględnia inwestycję realizowaną przez Przedsiębiorstwo od 2014 r. 

pod nazwą Modernizacja systemu ciepłowniczego Olecka polegająca na budowie ciepłowni 

bazującej na produkcji energii cieplnej ze spalania biomasy oraz modernizacja sieci i budowa 

węzłów cieplnych, które uzyskało dofinansowanie z Unii Europejskiej.  

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

poprosił o okazanie na mapie strefy ekonomicznej. 

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja nie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko. 

 

l) projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie powołania członków Komisji 

Planowania, Budżetu i Gospodarki Rady Miejskiej w Olecku 

 

ł) projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie powołania członków Komisji 

Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji Rady Miejskiej w Olecku 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

w związku z tym, iż radny Maciej Juchniewicz złożył pismo w sprawie zmiany 

przynależności do Komisji Rady Miejskiej tj. zrezygnował z członkostwa w pracy Komisji 

Planowania, Budżetu i Gospodarki na rzecz pracy w Komisji Oświaty, Kultury, Promocji 

Gminy, Sportu i Rekreacji należało przygotować projekty uchwał zmieniające uchwały  

w sprawie powołania członków poszczególnych komisji. Projekty, zgodnie z przepisami 

ustawy o samorządzie gminnym zostały wniesione na 7 dni przed sesją. Podyktowane to było 
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tym, że pismo radnego wpłynęło w dniu 13 lutego 2015 r. i nie było możliwości sprawdzenia 

projektów uchwał przez obsługę prawną przed wysłaniem materiałów na sesję. 

 

Uwag do projektów uchwał nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 6 członków) przy 5 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania członków Komisji 

Planowania, Budżetu i Gospodarki Rady Miejskiej w Olecku. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 6 członków) przy 5 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania członków Komisji 

Oświaty, Kultury,  Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji Rady Miejskiej w Olecku. 

 

Do punktu 4 – Analiza wniosków, które zostały zgłoszone do budżetu na 2015 rok,  

a nie zostały uwzględnione.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

wyjaśniła, iż Sekretarz Gminy poinformowała ją, że wnioski, które wpływają do Urzędu  

są dekretowane do poszczególnych Wydziałów, które odpowiednio się do nich odnoszą. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

wszystkie wnioski kierowane do Urzędu są grupowane przez właściwe wydziały, które 

opracowują je kompleksowo i mu przekazują. Przy planowaniu projektu budżetu część się 

uwzględnia, części ze względów finansowych nie uwzględnia się. Radni mają przed sobą 

wszystkie wnioski, które nie zostały uwzględnione. Oscylują one na kwotę kilkudziesięciu 

milionów złotych, nie jest to możliwe, by wszystko zrealizować. Jednak jest to dobry materiał 

do Wieloletniego Planu Inwestycyjnego.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

przypomniała jaki był problem z wnioskami Białej Oleckiej i Judzik, które ostatnio wpłynęły. 

Jeden został uwzględniony, a drugi nie. Jak proponowała radna Żukowska można opracować 

system rozpatrywania tych wniosków w momencie ewentualnego pojawienia się środków. 

Nie może też tak być, że ktoś rzetelnie opracuje wniosek, który następnie przepada  

i zapomina się o nim. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

przepada z jednego powodu – brak środków finansowych. Dodał, iż niektóre wnioski  

nie dotyczą zadań własnych gminy np. parking dla tirów i platforma do odśnieżania tirów.  

W tej sprawie wyjaśnił, iż jest po rozmowie z właścicielem parkingu i stacji paliw na Osiedlu 

Siejnik, który powiedział, że udostępnia parking dla tirów za drobną odpłatnością. Kwestia 

tylko rozpowszechnienia tej wiadomości, że jest taka możliwość. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

ma generalną uwagę, iż należy ustalić jasne kryteria wyboru inwestycji co roku i zmienić 

uchwałę o procedowaniu budżetu. Mamy narzędzie jako radni, ale uchwała w obecnym 

kształcie eliminuje wszelkie wnioski. Uchwała mówi o tym, że Burmistrz zaczyna pracę  

na następny rok w czerwcu. Rozmowy z ludźmi powinno zaczynać się  w styczniu,  

po przyjęciu budżetu. Obecna formuła zgłaszania wniosków do 30 września, kiedy budżet jest 

już w 95% zamknięty nie ma sensu, wówczas ruch jest możliwy tylko w przypadku, kiedy 

jakieś zadanie z projektu nagle wypadnie. To nie jest praca nad budżetem. 
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Burmistrz – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż są inwestycje strategiczne, potrzeba ich realizacji wynika z tego, że są bardzo 

ważne dla gminy, potrzeb mieszkańców. Ponadto głównym argumentem przy wyborze jest to,  

czy jest możliwość pozyskania środków zewnętrznych. Inwestycje drobne są w trakcie 

realizowane. Dodał, iż jest umówiony na spotkanie ze Starostą, by wspólnie ustalić jak 

skorelować plan jeśli chodzi o inwestycje w mieście i na wsi. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

uważa, że jeśli nie ma szans współfinansowania zadań ze środków zewnętrznych,  

to może trzeba pomyśleć o zamianie ulic. Oddać ulicę Wojska Polskiego z Aleją Zwycięstwa, 

natomiast ulice w mieście odzyskać, Plac Wolności i zacząć je remontować.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 5 – Zasady Rady Miejskiej w Olecku w latach 2014-2018. 

 

1) Sesje popołudniowe, najwcześniej od 16.00, stałe terminy comiesięczne ujęte w planie 

pracy (propozycja: ostatnie czwartki miesiąca o godz.: 16.00 z wyłączeniem lipca); 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 1 głosie za i 4 głosach przeciw odrzuciła propozycję. 

 

2) Stałe terminy posiedzeń Komisji, również w godzinach popołudniowych; 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 1 głosie za i 4 głosach przeciw odrzuciła propozycję. 

 

3)  Porządek sesji nadzwyczajnych musi zawierać stałe punkty sesji zwyczajnej  

(info Burmistrza, info Przewodniczącego, wnioski, interpelacje, oświadczenia).  

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie przyjęła propozycję. 

 

4) Sesje transmitowane on-line i rejestrowane audio-video do umieszczenia na www 

miasta; 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

wyjaśnił, iż jest to rozwiązanie, które kosztuje, mamy szeroki kabel z internetem, zaraz 

uruchomi się polska cyfrowa, żeby o tym pomyśleć. Ma sygnały, że ludzie są ciekawi jak 

radni głosują. Ponadto zniosłoby to pierwszy punkt sesji popołudniowych, jeżeli ktoś nie 

może uczestniczyć, to mógłby obejrzeć, odtworzyć on-line kiedy mu pasuje. Jest to koszt 

kilkudziesięciu tysięcy złotych, można pozyskać środki. Inne samorządy wykorzystują takie 

możliwości. Na poziomie protokołu nie widać emocji, to jest spłaszczone. W sensie 

przejrzystości to by zadziałało pozytywnie.  

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) przy 1 głosie za, 2 głosach przeciw i 2 wstrzymujących 

odrzuciła propozycję. 

 

 

 

 



 16 

5) Wprowadzić system elektroniczny do głosowania imiennego lub pisemnego  

- do każdego protokołu załącznik w postaci zbiorczej karty głosowań; 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

uważa, że głosowanie pisemne powinno odbywać się przynajmniej w sprawach 

kontrowersyjnych. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 3 głosach za i 2 głosach przeciw przyjęła propozycję. 

 

6) Materiały na komisje i sesje wyłącznie w formie elektronicznej. W przypadku dużych 

plików podawanie bezpośredniego linku do materiałów. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

stwierdził, iż jest problem z tymi radnymi, którzy nie posiadają adresów e-mail. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

uważa, że jest to tanie szybkie i proste rozwiązanie. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie przyjęła propozycję. 

 

7) Skany spraw wniesionych przekazywane Radnym od razu po ich wpłynięciu do Rady 

na maile; 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie przyjęła propozycję.  

 

8) Jedna sesja w roku poza urzędem na powietrzu (np. w Dzień Samorządu 

Terytorialnego); 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 1 głosie za, 2 głosach przeciw i 2 wstrzymujących odrzuciła propozycję. 

 

9) Oddzielenie organu stanowiącego od wykonawczego na sali obrad (Radni-Burmistrz); 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 1 głosie za, 3 głosach przeciw i 1 wstrzymującym odrzuciła propozycję. 

  

10) Informacja z działalności Burmistrza i Zastępcy Burmistrza na piśmie wysyłana razem 

z materiałami na poszczególne sesje, na sesji omówienie przez Burmistrza 

najważniejszych rzeczy oraz tych nieujętych, dziejących się po sporządzeniu pisemnej 

informacji; 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 3 głosach za i 2 głosach przeciw przyjęła propozycję. 

 

11) Udział w sesji wyłącznie tych kierowników komórek organizacyjnych, dyrektorów  

jednostek i prezesów spółek komunalnych, których sprawy są poruszane; 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 3 głosach za i 2 głosach przeciw przyjęła propozycję. 
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12) Zapraszanie na sesję Komendantów Policji, Straży, Dyrektora Urzędu Skarbowego 

wyłącznie wtedy, kiedy sprawy dotyczą ich sfery działalności; 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

jeżeli jest to dobry obyczaj i to się sprawdza we współpracy to nie upiera się przy  

tej propozycji. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja nie opiniowała propozycji. 

 

13) Przyjęcie głównych kierunków pracy i sposobów realizacji zadań Rady  

na całą kadencję; 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie przyjęła propozycję. 

 

14) Ramowy plan pracy i sposoby jego realizacji z konkretnymi terminami sesji na każdy 

rok kalendarzowy sprzężony z planami pracy poszczególnych komisji; 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie przyjęła propozycję. 

 

15) Patronat Rady Miejskiej nad wydarzeniami w mieście i gminie – głosowanie  

nad prośbą o patronat na Radzie; 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

stwierdził, że w wyborach spadł udział społeczności, którzy nie mają zaufania do Rady  

i z tym spotyka się na co dzień, można polepszyć wizerunek Rady poprzez właśnie patronaty. 

To w żaden sposób nie koliduje z patronatem organu wykonawczego. Można sprawdzić czy 

to zadziała. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie przyjęła propozycję. 

 

16) Przeznaczanie części miesięcznej diety na cele społeczne (programy stypendialne; 

działalność statutową oleckich organizacji pozarządowych; działalność charytatywną); 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

jako wnioskodawca wycofał propozycję. 

 

17) Informacje o Radzie na www: standard – zdjęcie Radnej, Radnego, opis w jakich   

komisjach pracuje oraz kontakt (e-mail, ewentualnie telefon); info o dyżurach i innych 

aktywnościach Radnych; 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie przyjęła propozycję. 

 

18)  Imienne tabliczki Radnych; 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 1 głosie za i 4 głosach przeciw odrzuciła propozycję. 
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19) Skrzynka z przegródkami dla poszczególnych radnych do korespondencji                        

i materiałów. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 1 głosie za, 2 głosach przeciw i 2 głosach wstrzymujących odrzuciła 

propozycję. 

 

Do punktu 6 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, iż wpłynęły następujące sprawy: 

 wniosek osoby prywatnej o zmianę w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego, przeznaczenia nieruchomości, położonej w  obrębie Jaśki, 

 wniosek osoby prywatnej o zmianę w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego, przeznaczenia nieruchomości, położonej w  obrębie Dobki, 

 wniosek osoby prywatnej o zmianę w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego, przeznaczenia nieruchomości, położonych w  obrębie Jaśki. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż wnioski dotyczą terenów objętych miejscowym planem zagospodarowania 

przestrzennego od Jasiek do Dobek. W studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

nie można ingerować w tereny, które są objęte miejscowym planem zagospodarowania 

przestrzennego. Należy wystąpić z wnioskiem o zmianę planu. Wówczas jeżeli są spełnione 

wszystkie wymogi dotyczące odległości od jeziora itd. można funkcję działki letniskowo 

-rekreacyjnej zmienić na działkę mieszkalną. W związku z tym, że studium ma być 

uchwalone na najbliższej sesji właściciele tych działek wnoszą o zmianę przeznaczenia 

nieruchomości. To się wiąże z tym, że jeżeli jest dom letniskowy opłaty są wyższe. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, iż ponadto wpłynęły następujące sprawy: 

 

 pismo Firmy Elektrobudowa S.A. w sprawie zorganizowania spotkania wyjaśniającego 

dotyczącego projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części 

przebiegu napowietrznej linii elektroenergetycznej 110 kV relacji Gołdap-Olecko na 

terenie gminy Olecko. Przedmiotowe spotkanie odbędzie się 4 marca 2015 r. (środa)  

o godzinie 16.00 w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego, 

 pismo radnego Macieja Juchniewicza w sprawie zmiany przynależności do Komisji Rady 

Miejskiej, który zrezygnował z członkostwa w pracy Komisji Planowania, Budżetu  

i Gospodarki na rzecz pracy w Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu  

i Rekreacji, 

 Burmistrz przedłożył wyniki konsultacji z mieszkańcami Sołectwa Możne, 

 pismo Oleckich Elektrowni Wiatrowych Kot Sp. j. w sprawie  prac nad zmianą studium 

uwarunkowań i zagospodarowania przestrzennego gminy Olecko, 

 list otwarty Stowarzyszenia Wszyscy Razem w sprawie energetyki wiatrowej, 

 przesłana drogą mailową przez Pana Marcina K. informacja – Fakty – Turbiny wiatrowe, 

 

 na podstawie przepisów ustawy o samorządzie gminnym Burmistrz poinformował,  

iż radna Rady Miejskiej w Olecku – Pani Renata Dunaj korzysta z dotacji gminy  

na prowadzenie prywatnego żłobka. Przedmiotowe pismo zostało przekazane radnej  

w celu ewentualnego złożenia wyjaśnień. Radna Dunaj złożyła wyjaśnienia. 
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Burmistrz – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż ma obowiązek sprawdzenia osób, które zostały radnymi pod kątem czy nie 

gospodarują mieniem gminy. Zwrócił się do radców prawnych z zapytaniem czy taka kolizja 

występuje. Radca stanął na stanowisku, że tak. Pismo radnej będzie przekazane Kancelarii 

Prawnej w celu ustosunkowania się do zawartych w nim wyjaśnień. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

wróciła do sprawy osób, które świadczą usługi opiekuńcze. Zapytała o wyniki kontroli 

przeprowadzonej przez audytora, czy wskazują, że coś jednak można w tej sprawie zrobić. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż audytor jeszcze nie przedstawił wyników kontroli. Jeżeli będzie z niej 

wynikało, iż nastąpiło rażące naruszenie prawa, Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej będzie 

dążył do rozwiązania umowy. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

w jego ocenie już to można zrobić. Państwowa Inspekcja Pracy złożyła pozew. Stwierdził,  

iż te kobiety przez wiele lat dawały się wykorzystywać i trzeba tego człowieka rozliczyć. 

Prawda jest taka, że MOPS tego nie robi, jego nadzór nie jest dobry. Teraz te panie, które nie 

pracują, myślą nad tym, by zawiązać spółdzielnię, bo chcą pracować, czują się w tym 

kompetentne. Ponadto wiedzą już, że jak składają pismo to zawsze w dwóch egzemplarzach, 

żeby mieć potwierdzenie złożenia. Wielokrotnie były na rozmowie u Pani Kierownik, 

zgłaszały problem, a śladu po tym nie ma. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

zależy mu na tym, by szybko tę sprawę wyjaśnić. 

 

Innych spraw wniesionych nie było. 

 

Do punktu 7 – Wolne wnioski. 

 

Wniosków nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

 

 Protokołowała      Przewodnicząca Komisji 

 

        Karolina Kuskowska                       Maria Wanda Dzienisiewicz 


